



Shari'ah Pronouncement (31/2019/SP/NBC)

Subject: Classification of Zakatable and Non-Zakatable Assets of Mudarabah Portfolio for the year ended on 31 December 2018

Praise be to Allah, Peace and Blessings upon Prophet Muhammad, his family and his companions, hereafter...

I have received a request from National Bonds Corporation (NBC) to provide Shari'ah Board opinion in regard of Classifying Zakatable and non-Zakatable Assets of Mudarabah Portfolio for the year ended on 31 December 2018 AD. Annexed to the request:

- A Sheet of Classified Zakatable and Non-Zakatable Assets of Mudarabah Portfolio for the year ended on 31 December 2018 AD

After reviewing classified Zakatable and non-Zakatable Assets of Mudarabah portfolio and verifying it, I have found no contrary in it with the rules and principles of Islamic law.

Therefore, I have no objection to NBC to use this Sheet as reference for Zakah calculation. However, this fatwa needs to be presented before NBC's Shari'ah Board in the first upcoming meeting for approval.

May Allah bless Prophet Muhammad and prayer and peace be upon him
May Allah bless the efforts

Thursday 5 Shaban 1440 AH
Corresponding to 11 April 2019 AD

فتوى شرعية (31/2019/ف.ش/ص.و)

الموضوع: تصنيف الأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2018م

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه
أجمعين، وبعد،،،

فقد اطلعت على طلب شركة الصكوك الوطنية رأي هيئة الرقابة الشرعية في تصنيف الأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2018م.
وقد أرفق بالطلب:

- جدول يحتوي على تصنيف للأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة للسنة المنتهية في 31 ديسمبر 2018م

وبعد مراجعتي لتصنيف الأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة والتحقق منها، تبين لي عدم تعارض هذا التصنيف مع أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية.

وعلى هذا، فلا مانع عندي من قيام شركة الصكوك الوطنية باعتماد هذه القائمة كمرجع لها لحساب الزكاة المفروضة، على أن تعرض الفتوى على الهيئة الشرعية لشركة الصكوك الوطنية في أول اجتماع قادم لاعتمادها.

وصلى الله وسلم وبارك على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه
والله الموفق

الخميس 5 شعبان 1440 هـ
الموافق 11 نيسان (أبريل) 2019م

د. عبد الستار أبو عودة
رئيس الهيئة الشرعية وعضوها التنفيذي